

SIR JOHN A. MACDONALD PRIZE

The Canadian Historical Association has the pleasure to announce its ninth Sir John A. Macdonald Prize competition. The prize, which consists of \$2,000 cash award, will be given by the Canadian Historical Association, at its annual general meeting in Montréal in May 1985, for the non-fiction work of Canadian history "judged to have made the most significant contribution to an understanding of the Canadian past".

Publishers wishing to submit works with a 1984 imprint should forward one copy of each entry to each of the five judges by 25 January 1985.

1. Pierre Savard
Président du jury/Chairman of the jury
Directeur
Centre de recherche en civilisation
canadienne-française
Université d'Ottawa
Ottawa, Ontario
K1N 6N5
2. Jean Blain
Département d'histoire
Université de Montréal
C.P. 6128 - Succursale "A"
Montréal, Québec
H3C 3J7

* * * * *

HILDA NEATBY PRIZE

Nominations are solicited for the Hilda Neatby Prize in Women's History. The prize will be awarded for the best article in Women's History published in a Canadian publication in 1984. Send one copy of the article nominated to: Rebecca Coulter, Western Coordinator, Canadian Committee on Women's History, Athabasca University, Box 10,000, Athabasca, Alberta, TOG 2R0 by March 1, 1985.

* * * * *

CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION - WORKSHOPS ON THEMATIC ISSUES

The Canadian Historical Association believes that the historical profession can be advanced by encouraging workshops on thematic issues that transcend national and continental barriers. The Association will provide up to \$2500 each for up to two workshops to be co-sponsored by History Departments at Canadian universities or by other appropriate institutions. Proposals will be evaluated through an adjudication system authorized by the Council of the Association. Proposals must be received by the CHA Secretariat by 1 May of the year before the colloquia are scheduled. Proposals will be evaluated by 1 July according to the following criteria:

1. Importance for historians with diverse interests (e.g., non-canadianists, canadianists, social, intellectual, political)

LE PRIX SIR JOHN A. MACDONALD

La Société historique du Canada a le plaisir d'annoncer la tenue du neuvième concours pour le prix Macdonald. Un prix de 2 000\$ sera décerné au gagnant lors de l'assemblée annuelle de la SHC, à Montréal, en mai 1985 par la Société historique du Canada pour l'ouvrage en histoire du Canada "jugé comme apportant la contribution la plus significative à la compréhension du passé canadien".

Les éditeurs qui désirent soumettre des ouvrages publiés en 1984 doivent faire parvenir, avant le 25 janvier 1985, une copie de chaque livre directement à chacun des cinq membres du jury dont les noms suivent:

3. David J. Bercuson
Department of History
University of Calgary
Calgary, Alberta. T2N 1N4
4. Joy Parr
Department of History
Queen's University
Kingston, Ontario. K7L 3N6
5. Graeme Wynn
Department of Geography
University of British Columbia
Vancouver, B.C. V6T 1W5

* * * * *

PRIX HILDA NEATBY

Nous sollicitons des candidatures pour le prix Hilda Neatby qui sera décerné au meilleur article sur l'histoire des femmes publié dans une revue canadienne en 1984. Faites parvenir, d'ici le 1^{er} mars 1985, un exemplaire de votre candidature à: Rebecca Coulter, Coordinatrice de l'Ouest, Comité canadien sur l'histoire des femmes, Université Athabasca, Casier postal 10,000, Athabasca, Alberta. TOG 2R0.

* * * * *

LA SOCIÉTÉ HISTORIQUE DU CANADA - COLLOQUES

La Société historique du Canada croit que toute la profession historique saura profiter de l'encouragement monétaire qu'elle compte désormais donner à des colloques qui pourront porter sur un ou plusieurs des sujets traités en histoire. Chaque année, donc, la SHC aidera, de cette façon, deux colloques, jusqu'à un maximum de 2,500\$ chacun. Ces réunions devront également être subventionnées par un ou des départements d'histoire d'universités canadiennes ou par d'autre(s) institution(s) qualifiée(s), comme des agences gouvernementales. Les propositions de colloques devraient être reçues par le secrétariat de la SHC au plus tard, le 1^{er} mai de l'année précédant leur tenue. Elles seront évaluées, avant le 1^{er} juillet qui suit, par un comité autorisé par le conseil de la SHC. Ce comité basera ses décisions sur les critères suivants:

1. importance du colloque pour tous les historiens (non canadianistes, canadianistes, sociaux, intellectuels, politiques, etc);

2. Theoretical significance,
3. Methodological implications,
4. Organizational format,
5. Allocation of grants to meet needs of historians in different regions over a reasonable period of time,
6. Level of support from cohosting institutions.

Application forms are available from the Secretariat of the Canadian Historical Association. Proposals should be sent to "Workshops on Thematic Issues", Secretariat, Canadian Historical Association, 395 Wellington Street, Ottawa, Ontario. K1A 0N3.

* * * * *

REGISTER OF DISSERTATIONS, 1983

The 1983 edition of the Register of Dissertations has recently been mailed to all subscribers. The data for this edition were collected in the spring of 1983 but difficulties related to the computerization of the R.O.D. delayed printing until now. Please accept our apologies for the inconvenience of this delay.

Partly as a result of the computer difficulties, I formed a small committee to examine the status of the R.O.D. and to recommend ways in which this research tool could be improved. The report of this committee was submitted to the Canadian Historical Association executive in June 1984 and, as a result, the R.O.D. will be taking on a "new look" with the next edition. The ambition of the planned changes is to enhance consistency, visual clarity, and accessibility. In order to allow time to make these changes and as a consequence of the lateness of the 1983 edition, there will be no R.O.D. printed for 1984. The next collection of data will occur at the beginning of 1985 with publication in the spring. The C.H.A. will ensure that subscriptions reflect this one-year moratorium.

We appreciate your patience and we hope that the new R.O.D. will compensate for the delay.

Chad Gaffield
Editor
Register of Dissertations.

* * * * *

1985 MEMBERSHIP RENEWALS

1985 Membership renewal notices have now been sent to all CHA members. Please note that there is a saving to be had by early return of your remittance. The association offers a 10% discount on the membership fee to those who renew before 22 February 1985. This discount does not apply to journals subscriptions.

* * * * *

2. signification théorique;
3. méthodologie;
4. organisation;
5. distribution des subventions, au cours des ans, de façon à satisfaire toutes les régions du pays;
6. niveau de l'appui fourni par les autres institutions participantes.

Les formulaires appropriés sont disponibles auprès du secrétariat de la SHC et les propositions devraient être expédiées à Colloques, Secrétariat, La Société historique du Canada, 395, rue Wellington, Ottawa, Ontario. K1A 0N3.

* * * * *

REPertoire DES THESEs, 1983

Enfin, l'édition 1983 du Répertoire des thèses a été envoyée aux abonnés. Les renseignements que vous y trouverez ont été colligés au printemps de 1983. Malheureusement, des difficultés incontrôlables nous ont empêché de vous expédier ce Répertoire plus tôt.

Ce délai a tout de même eu des aspects positifs puisqu'il nous a permis d'étudier la façon dont vous étiez présenté le R.D.T. Suite à cette étude, certains changements ont été proposés au conseil de la SHC de juin dernier qui les a acceptés: la présentation visuelle, les clés d'accès aux titres et l'uniformité du texte seront surtout touchés.

Etant donné le retard mis à publier le R.D.T. de 1983, il a été jugé préférable d'oublier celui de 1984. La prochaine édition devrait donc paraître au printemps prochain, à partir de données recueillies au début de l'année 1985. Vos abonnements seront ajustés en conséquence de ces faits.

Nous vous remercions de votre compréhension et espérons que le R.D.T. amélioré que vous aurez sous les yeux d'ici quelques mois récompensera votre patience.

Chad Gaffield
Rédacteur
Répertoire des thèses

* * * * *

RENOUVELLEMENT DE L'ADHESION POUR 1985

Les formulaires de renouvellement d'adhésion ont déjà été expédiés à tous nos membres. Nous tenons à rappeler qu'il y a un rabais de 10% pour ceux qui retournent ce formulaire avant le 22 février 1985. Ce rabais ne s'applique pas aux abonnements aux revues.

* * * * *

NOMINATIONS - CHA COUNCIL 1985/86

This Newsletter includes a second and final notice to all members requesting nominations for the 1985/86 CHA Council. Members wishing to nominate someone should do so on the enclosed notice and forward by 15 January 1985 to Andrée Lévesque, Chairperson, CHA Nominating Committee, Department of History, McGill University, 855 Sherbrooke Street West, Montréal, Québec, H3A 2T7.

* * * * *

HISTORICAL BOOKLETS - PRICE CHANGES

At it fall meeting the CHA Council agreed to raise the price of all booklets in the Historical Booklets series from \$1.25 per copy to \$1.50 per copy. The rate for bulk orders (over 25 copies) has been increased from \$1.00 to \$1.25 per copy.

French and English copies of all 39 of the Historical Booklets series may be purchased from the CHA Secretariat.

* * * * *

THE TEACHING OF HISTORY

In the last issue of the Newsletter a series of articles on the teaching of history was inaugurated by Professor Patricia Roy of the University of Victoria. This series has been commissioned by the CHA Council's Teaching of History Committee. The objective is to allow university-level instructors to share their experiences with colleagues on innovative ways to teach introductory-level history courses: course outlines, textbooks, assignments, examinations, new courses, etc.

Reader's reactions are welcomed and suggestions and/or offers of contributors or topics would be gratefully received. Please address all correspondence to:

Professor J. Donald Wilson
Chair, CHA Teaching of History Committee
Faculty of Education
University of British Columbia
2125 Main Mall
Vancouver, B.C.
V6T 1Z5

or to the editors of the Newsletter.

* * * * *

GENERATING INTEREST IN THE PAST: AN ASSIGNMENT IN CANADIAN SOCIAL HISTORY

Students in the Faculty of Education at the University of British Columbia almost all come to the upper-level course, "History of Canadian Education", out of necessity rather than any inherent desire to learn about the past. Available texts, while containing a welter of information primarily about education as schooling, do little to kindle excitement. Even though the lectures begin by broadening the definition of education and so placing the

NOMINATIONS - CONSEIL DE LA SHC 1985/86

Avec ce Bulletin vient le dernier avis concernant les nominations pour le conseil de 1985/86. Les membres désirant faire une nomination devraient remplir le formulaire ci-joint à cet effet et l'expédier, avant le 15 janvier 1985, à Andrée Lévesque, présidente du comité des nominations, Département d'histoire, Université McGill, 855 ouest rue Sherbrooke, Montréal, Québec. H3A 2T7.

* * * * *

BROCHURES HISTORIQUES -- MODIFICATION DU PRIX

Le conseil de la SHC, à sa réunion d'automne, a décidé de faire passer le prix des Brochures historiques de 1,25\$ à 1,50\$ la copie. Le prix unitaire, pour les commandes de plus de 25 exemplaires, sera de 1,25\$ au lieu de 1\$.

Des copies en français et en anglais de chacun des 39 titres de cette collection sont toujours disponibles auprès du secrétariat de la SHC.

* * * * *

L'ENSEIGNEMENT DE L'HISTOIRE

Dans le dernier numéro du Bulletin, le professeur Patricia Roy de l'université de Victoria inaugurait une série d'articles sur l'enseignement de l'histoire. Cette série est parrainée par le comité de l'enseignement de l'histoire du conseil de la SHC. Elle a pour objet de permettre aux professeurs de niveau universitaire de partager avec leurs collègues les méthodes innovatrices d'enseignement de l'histoire dans les cours d'introduction à l'histoire: plans de cours, manuels, travaux de recherche, examens, nouveaux cours, etc.

Nous recevrons avec plaisir les commentaires de nos lecteurs; les suggestions ou propositions d'articles ou de sujets sont également bienvenue. Veuillez adresser votre correspondance à:

Professeur J. Donald Wilson
Président du comité d'enseignement de
l'histoire de la SHC
Faculté de l'Education
University of British Columbia
2125 Main Mall
Vancouver, B.C. V6T 1Z5

ou au rédacteur du Bulletin.

* * * * *

SUSCITER UN INTERET POUR LE PASSE: UN TRAVAIL DE RECHERCHE EN HISTOIRE SOCIALE CANADIENNE

La plupart des étudiants de la Faculté d'éducation de l'université de la Colombie-britannique s'inscrivent au cours de niveau supérieur, "History of Canadian Education" par obligation plutôt que par désir véritable de connaître le passé. Les textes dont ils disposent contiennent une masse d'informations sur l'éducation prise au sens d'instruction et n'aident pas du tout à déclencher l'enthousiasme. Même si les cours commencent par élargir la définition de l'éducation et, par le fait même, l'inscrivent dans le contexte naturellement plus grand de

As students themselves become aware, oral history has its limitations and must be used selectively in conjunction with other kinds of historical evidence. Memories are not necessarily "accurate." Moreover, "some people won't tell the interviewer everything and they may lie." "Reporter bias" can exist. Therefore, "to use the tape as the only source would be a mistake." Most importantly, as summed up by one very average student, "oral history must still be subjected to the same criteria of selection, objectivity, and authenticity as traditional history." These are all critical lessons to be taught any student, much less for them to learn on their own while also coming to appreciate and even enjoy the study of the past for its own sake.

Jean Barman
Faculty of Education
University of B.C.

Dr. Barman teaches courses in the history of education, at the University of British Columbia.

* * * * *

HONORARY LIFE MEMBERSHIP - DR. W.I. SMITH

Dr. Wilfred I. Smith, Dominion Archivist, 1968-1984, retired in October 1984 after 34 years at the Public Archives of Canada. Professor Susan Mann Trofimenkoff, President of the Canadian Historical Association, presented Dr. Smith with an honorary life membership to the CHA at a ceremony held at the Public Archives to mark Dr. Smith's retirement on 15 October. In her remarks the President cited Dr. Smith's long involvement with the association in a number of capacities, including a period as editor of the Historical Booklets series and she thanked him especially for his strong support for the CHA during his period as Dominion Archivist.

* * * * *

RELEASE OF DETAILED CENSUS RECORDS TO 1901

Census records remain a very valuable research source for historians, genealogists and many other researchers. Currently the 1881 manuscript census is the most recent detailed census available to researchers. The Canadian Historical Association, along with other organizations, is seeking to persuade Statistics Canada to release all detailed manuscript census up to and including the 1901 census. We would like your individual support in this matter. Letters supporting the opening of this material should be sent to Martin B. Wilk, Chief Statistician of Canada, R.H. Coats Building, Tunneys Pasture, Ottawa, Ontario, K1A 0T6 and to Harvie Andre, Minister responsible for Statistics Canada, Room 18A1, Phase 3, Place du Portage, Hull, Qué. K1A 0S5.

* * * * *

Comme le marquent eux-mêmes les étudiants, l'histoire orale a ses propres limites et doit être utilisée de façon sélective parallèlement à d'autres témoignages historiques. Les souvenirs ne sont pas toujours "exacts". De plus, "certaines personnes ne diront pas tout à l'interviewer et peuvent parfois "mentir". Le "parti pris du journaliste" existe aussi. C'est pourquoi "utiliser la bande sonore de l'entrevue comme seule source de référence est une erreur". Mais ce qui importe le plus, comme l'explique un étudiant parmi d'autres, c'est que "l'histoire orale doit se soumettre aux mêmes critères de sélection, d'objectivité et d'authenticité que l'histoire traditionnelle." Voilà les leçons que peuvent tirer tous les étudiants: elles se situent moins au niveau de leur apprentissage personnel qu'à celui de l'appréciation et du goût de l'étude du passé pour ce qu'il est.

Jean Barman
Faculté d'Education
Université de la Colombie-
britannique.

Jean Barman enseigne l'histoire de l'éducation à la Faculté de l'éducation de l'université de la Colombie-britannique.

* * * * *

MEMBRE A VIE HONORAIRE - DR. W.I. SMITH

Le docteur Wilfred I. Smith, Archiviste du Dominion de 1968 à 1984, a pris sa retraite en octobre 1984 après 34 ans de service aux Archives publiques du Canada. Lors d'une réunion, tenue aux Archives publiques le 15 octobre 1984 pour marquer la retraite du docteur Smith, la professeure Susan Mann Trofimenkoff, présidente de la Société historique du Canada, a accordé à celui-ci le titre de membre à vie honoraire de la Société. Dans son allocution, la présidente rappela les nombreux liens qu'a eus le docteur avec la SHC, ayant été, entre autres, à un moment, l'éditeur des Brochures historiques. Elle le remercia tout particulièrement de l'appui total qu'il a accordé à la SHC alors qu'il était Archiviste du Dominion.

* * * * *

ACCES AUX DONNEES DES RECENSEMENTS JUSQU'A 1901

Les données des recensements sont des sources inestimables pour les historiens, les généalogistes et bien d'autres chercheurs. En ce moment, le recensement de 1881 est le plus récent qui soit disponible aux chercheurs. La SHC, ainsi que d'autres organismes, cherche à persuader Statistiques Canada de rendre accessibles, dans tous leurs détails, les recensements jusqu'à celui de 1901 inclusivement. Il serait souhaitable que cette intervention soit appuyée de nombreuses autres venant de nos membres. Vos lettres en faveur de l'accès à ces recensements devraient être expédiées à Martin B. Wilk, Statisticien en chef du Canada, Edifice R.H. Coats, Tunneys Pasture, Ottawa, Ont. K1A 0T6 ainsi qu'au Ministre responsable de Statistiques Canada, Monsieur Harvie Andre, Pièce 18A1, Phase 3 - Place du Portage, Hull, Qué. K1A 0S5.

* * * * *

SEMINAR IN MODERN LEGAL HISTORY, UNIVERSITY OF WESTERN ONTARIO

The 3rd Annual Seminar in Modern Legal History will be held at the University of Western Ontario, from May 26-31, 1985, under the sponsorship of the Faculty of Law.

The seminar is designed to introduce lawyers, historians, and other social scientists to legal history and to allow legal historians to communicate with one another.

Seminar presentations will cover selected topics in modern American, Canadian, and English legal history.

Faculty include David H. Flaherty; Robert Gordon, Stanford Law School; David Sugarman, Reader in Law, Middlesex Polytechnic, London, UK; and R.C.B. Risk, Faculty of Law, University of Toronto.

Full tuition, including food and lodging, is \$500. canadian.

Applicants for the seminar are asked to apply by letter and to forward a curriculum vitae.

Further details are available from David H. Flaherty, Seminar Director, Department of History, University of Western Ontario, London, Canada. N6A 5C2. (519) 679-2800.

* * * * *

THE FIFTH NORTH AMERICAN FUR TRADE CONFERENCE

The Lake St. Louis Historical Society of Montreal will host the 1985 North American Fur Trade Conference at McGill University, May 29th to June 2nd, 1985.

The areas of interest that will be discussed at the Conference will be:

- Native Society & The Fur Trade;
- History of Fur Trade Companies;
- Structure of Fur Trade Relations;
- Montreal and the Fur Trade;
- Nascent Fur Trade;
- Commercial Rivalry;
- Economic Perspectives in the Fur Trade;
- European Society & the Fur Trade.

The speakers will represent the North American Continent and such institutions as Smithsonian and The National Museum of Man, as well as numerous universities throughout The United States and Canada.

For further information, please write to Victoria M. Stewart, Co-ordinator, Fifth North American Fur Trade Conference, P.O. Box 1023, Station "A", Montréal, Qué. H3C 2W9 or phone (514) 284-0723.

* * * * *

SEMINAIRE SUR L'HISTOIRE JURIDIQUE MODERNE, UNIVERSITY OF WESTERN ONTARIO

Le troisième séminaire annuel sur l'histoire juridique moderne aura lieu à l'University of Western Ontario, du 26 au 31 mai 1985, sous les auspices de la Faculté de Droit.

Le séminaire désire faire connaître l'histoire juridique aux avocats, historiens et autres spécialistes des sciences sociales et donner l'occasion aux historiens juridiques d'échanger entre eux.

Les exposés traiteront de sujets en histoire juridique moderne canadienne, américaine et anglaise.

Le corps enseignant comprendra David H. Flaherty; Robert Gordon, Stanford Law School; David Sugarman, conférencier en Droit, Middlesex Polytechnic, Londres, R.-U.; et R.C.B. Risk, Faculté de Droit, Université de Toronto.

Les frais d'inscription, y compris les repas et l'hébergement, sont de 500\$ canadiens.

Les personnes qui désirent s'inscrire au séminaire doivent le faire par lettre et y joindre leur curriculum vitae.

Pour des renseignements supplémentaires, communiquer avec David H. Flaherty, Directeur du séminaire, département d'histoire, University of Western Ontario, London, Canada, N6A 5C2. (519) 679-2800.

* * * * *

CINQUIEME CONFERENCE NORD-AMERICAINE SUR LE COMMERCE DES FOURRURES

La Société historique du lac Saint-Louis de Montréal sera l'hôte de la conférence nord-américaine 1985 sur le commerce des fourrures qui se tiendra à l'université McGill du 29 mai au 2 juin 1985.

Voici une liste des sujets qui seront abordés lors de la conférence:

- les sociétés autochtones et le commerce des fourrures;
- histoire des compagnies de commerce des fourrures;
- structure des relations dans le commerce des fourrures;
- Montréal et le commerce des fourrures;
- début d'un commerce des fourrures;
- concurrence commerciale;
- perspectives économiques dans le commerce des fourrures.

Les conférenciers représenteront le continent nord-américain en général, et viendront d'institutions comme le Smithsonian, le Musée national de l'homme et des universités canadiennes et américaines. Pour obtenir plus d'informations, écrivez à Victoria M. Stewart, coordonnatrice, Cinquième conférence nord-américaine sur le commerce des fourrures, Boîte postale 1023, Succ. "A", Montréal, Québec, H3C 2W9 ou téléphonez au (514) 284-0723.

* * * * *

CALL FOR PAPERS

The seventy-eight annual meeting of the American Historical Association - Pacific Coast Branch, will be held on the campus of Stanford University in June, 1985. The Programme Committee is soliciting papers in all fields of history but four broad themes will be emphasized. These are international relations, war and society, race, sex and class, and topics related to frontier history and the Pacific region.

Proposals for papers and sessions should include the title and abstract of each paper and a curriculum vitae for each participant. Proposals must be received by 31st December by the Program Chairman - Dr. Ian Mugridge, Open Learning Institute, 7671 Alderbridge Way, Richmond, British Columbia. V6X 1Z9.

* * * * *

QUANTITATIVE METHODS IN CANADIAN ECONOMIC HISTORY

The Fourteenth Conference on the Application of Quantitative Methods in Canadian Economic History will take place in the Fall of 1985 at the Ecole des Hautes Etudes Commerciales in Montréal. This is a working conference whose objective is to further the use of a wide range of quantitative and theoretical methods in Canadian economic history. Participants present and discuss papers or work-in-progress. Interested scholars, including graduate students, who wish to contribute a paper or report on their research are invited to submit a brief abstract stating clearly the questions addressed and the methods to be employed. To request an invitation to attend send all abstracts and program suggestions to Professor Angela Redish, Department of Economics, University of British Columbia, No. 997 - 1873 East Mall, Vancouver, British Columbia. V6T 1Y2.

* * * * *

DEMANDE DE COMMUNICATIONS

la 78e réunion annuelle de l'American Historical Association - Division du Pacifique aura lieu à l'Université Stanford en juin 1985. Le Comité du programme de la rencontre sollicite actuellement des communications dans tous les domaines de l'histoire mais mettra l'accent sur quatre grands thèmes, notamment les relations internationales, la guerre et la société, les races, le sexe, et les classes sociales ainsi que les sujets rattachés à l'histoire frontalière et la région du Pacifique.


Les propositions de communications et d'ateliers doivent comprendre le titre, un extrait de la communication et le curriculum vitae de chaque participant, le tout devant parvenir, avant le 31 décembre, au président du programme: Dr. Ian Mugridge, Open Learning Institute, 7671 Alderbridge Way, Richmond, Colombie-britannique. V6X 1Z9

* * * * *

METHODES QUANTITATIVES EN HISTOIRE ECONOMIQUE CANADIENNE

La 14e Conférence sur l'Application de méthodes quantitatives en histoire économique canadienne aura lieu à l'Ecole des Hautes Etudes Commerciales de Montréal, à l'automne 1985. Lors de cette réunion de travail, dont l'objectif est d'encourager l'utilisation d'un grand nombre de méthodes quantitatives et théoriques en histoire économique canadienne, les participants présentent et discutent des communications ou des rapports de recherche. Les personnes, incluant les étudiant(e)s diplômé(e)s, qui désireraient y présenter une communication ou un rapport de recherche, sont invitées à rédiger un bref résumé indiquant clairement les questions auxquelles elles s'adresseront ainsi que les méthodes employées. Afin de recevoir une invitation pour assister à cette conférence, expédiez vos résumés ou vos suggestions concernant le programme au professeur Angela Redish, Department of Economics, University of British Columbia, No.997 - 1873 East Mall, Vancouver, British Columbia. V6T 1Y2.

* * * * *

	
newsletter <small>CANADIAN HISTORICAL ASSOCIATION</small>	bulletin <small>SOCIÉTÉ HISTORIQUE DU CANADA</small>
Vol. 10 No. 4 Autumn 1984	Vol. 10 No. 4 Automne 1984
Edited by/Rédigé par Serge Bernier Carman V. Carroll	
<small>395 Wellington Street</small> <small>Ottawa, K1A 0N3</small> <small>Tel.: 233-7885</small>	<small>395, rue Wellington</small> <small>Ottawa, K1A 0N3</small> <small>Tél.: 233-7885</small>